
 

 

 

 

      

 

 

 
 

VERKEERSCOMMISSIE WACHTEBEKE 

Datum: 18 juni 2019 Locatie: Cultuurhuis (Creazaal) 

Functie / belangengroep 
 

Effectieve leden Plaatsvervangende leden 

Cultuurraad  Edmond Seyssens  

Ouderenadviesraad Jean Mussche  

Sportraad William Buysse  

Landbouworganisatie  Robert Colpaert 

Middenstand Iris Fernandez  

Langelede School   

Sint-Laurens (Dorp & Dr. J. 
Persynplein) 

  

Anders  Vera De Loose 

CD&V Ronny Droesbeke  

Open VLD Annie De Bruyne  

N-VA Patrick Cools  

Geïnteresseerde inwoners Lia Bastiaens 
Geert Degrieze 
Guy Van Coppernolle 

Overige Tom Raveel (voorzitter), Peter Van Bambost (schepen 
Mobiliteit), Vicky Goossens (secretaris) 

Genodigd  

Verontschuldigd Mario De Witte (lokale politie), Hedwig Herman 
(Landbouworganisatie), Rosita Remorie (Anders) 

Agenda 

1. Kennismaking nieuwe leden verkeerscommissie +verkiezing voorzitter 
2. Sneltoets Mobiliteitsplan 
3. Tractorsluis Bovenhoek 
4. Voorstel eventuele uitbreiding 50 km/u 
5. Stand van zaken 

a. Update wegeniswerken 
b. Omgeving Langeledeschool 
c. Evaluatie vrachtwagenparkeerplaats Warande 

Provincie Oost-Vlaanderen 

Gemeentebestuur Wachtebeke 

Technische Dienst 

Dorp 61 – 9185 Wachtebeke 



Vergadering 

 
1. Kennismaking nieuwe leden verkeerscommissie + verkiezing voorzitter.  

Alle aanwezige leden stellen zich voor. De secretaris van de verkeerscommissie ontving 
één kandidatuur voor het voorzitterschap. Tom Raveel wordt opnieuw aangesteld als 
voorzitter van de verkeerscommissie. 
 

2. Sneltoets Mobiliteitsplan 

Het gemeentelijk mobiliteitsplan dateert van 2005. In 2011 heeft de gemeente voor de 
eerste keer een evaluatie (= sneltoets) gehouden van het mobiliteitsplan. Toen werd 
beslist om te kiezen voor spoor 3 (actualiseren van de acties en behouden van de grote 
krachtlijnen van het mobiliteitsplan). In september 2012 werd dan een geactualiseerde 
actietabel opgemaakt. Op heden zijn we meer dan 6 jaar verder en werd opnieuw 
gekeken naar de conformiteit van het mobiliteitsplan. Op 27 mei 2019 werd er een GBC 
georganiseerd om het gemeentelijk mobiliteitsplan te evalueren. Gezien de effecten op 
het onderliggende wegennet ten gevolg van het R4-project, studiewerk omtrent spoorlijn 
L204, bereikbaarheid Provinciaal Domein Puyenbroeck, zone 30 in woonkorrels en 
wijken, wenst de gemeente te kiezen voor een nieuw mobiliteitsplan en bijgevolg Spoor 
1 te kiezen. Op maandag 17 juni vond er een RMC (regionale mobiliteitscommissie) 
plaats, en die kon de gemeente volgen in Spoor 1. 
Vermoedelijk begint de opstart in het najaar van 2019. Dit lokale mobiliteitsplan zal ook 
moeten worden afgestemd met het regionale plan (binnen de vervoerregio Gent). 
 
Als grootste bezorgdheid wordt verwezen naar het vrachtwagenverkeer, niet alleen 
langsheen de gewestweg, maar tevens op de lokale wegen. Dit zal moeten worden 
voorzien in het regionale mobiliteitsplan. De categorisering van de lokale wegen (lokale 
weg 1 – lokale weg 2 – lokale weg 3) is hierbij ook van groot belang. Als uitgangspunt 
moeten we vertrekken van het standpunt dat het centrum en de wijken vrij moeten zijn 
van zwaar vervoer. Er wordt verder ingegaan op vrachtwagenverkeer op lokale wegen, 
maar deze discussie is in het verleden ook al deels gehouden. Het is alleszins belangrijk 
dat er bij het nieuwe mobiliteitsplan voldoende aandacht aan dit thema wordt besteed!  

Advies aan het schepencollege: De verkeerscommissie is blij met de keuze voor een 
nieuw mobiliteitsplan en hoopt op voldoende inspraak. Als grootste bezorgdheid wordt 
verwezen naar het vrachtwagenverkeer, niet alleen op de gewestweg, maar tevens op 
de lokale wegen. 

 
3. Tractorsluis Bovenhoek 

Er is reeds enige tijd ‘stofhinder’ in Bovenhoek door o.a. autoverkeer. In het verleden is 
reeds beslist om van Bovenhoek een landbouwweg te maken (via bebording), maar er 
wordt vastgesteld dat er nog steeds vrij veel auto’s passeren. Het schepencollege heeft 
niet de intentie om ingrijpende wijzigingen uit te voeren aan de verharding (geen asfalt 
of beton bvb.). Daarom wordt voorgesteld om een tractorsluis te plaatsen. Het huidige 
voorstel van het schepencollege is een tractorsluis thv Bovenhoek 41. Er wordt 
voorgesteld of het dan nog wel nodig is om de huidige verharding te behouden tussen 
Bovenhoek 41 en de Brandstraat. Moet er nog een berijdbare weg zijn? Mag dit geen 
aardeweg zijn? Trage weg?.  
Voor de hulpdiensten werd er reeds in 2016 een bevraging georganiseerd. Voor de 
brandweer is de bereikbaarheid van de woningen belangrijk. Bpost en IDM gebruiken 
deze weg. De verkeerscommissie staat positief tegenover een tractorsluis. Er wordt 
opgemerkt dat correcte maten belangrijk zijn voor de landbouwsector. 

Advies aan het schepencollege: de verkeerscommissie staat positief tegenover het 
plaatsen van een tractorsluis. Er wordt gevraagd om na te denken of de verbinding 
tussen Bovenhoek 41 en de Brandstraat nog wel moet verhard blijven? Voor de 
landbouwers zijn de correcte maten van de tractorsluis belangrijk. 

 
4. Voorstel eventuele uitbreiding 50 km/u 

Schepen Van Bambost meldt dat er een aantal locaties zijn waar er op heden 70 km/u 
mag gereden worden, en waar het misschien beter zou zijn om 50 km/u regime in te 



voeren. Het is de bedoeling om te vragen aan de leden van de verkeerscommissie om 
hierover verder na te denken.   

a. Langelede (Oost) 

Thv Langelede (vanaf Kleine Melkerijstraat) naar Langelede lijkt 70 km/u 
gevoelsmatig te snel, ook ter hoogte van het brugje aan de school (Balkenbrug). 
Er zijn snelheidscontroles uitgevoerd, maar daar zijn geen grote overtredingen uit 
gebleken. Schepen Van Bambost heeft het traject langsheen de Langelede (Oost) 
met de auto gereden aan 70 km/u en 50 km/u. Het tijdsverschil was 43 
seconden. Er wordt gevraagd of er ongevallenstatistieken gekend zijn. Dit werd 
niet nagevraagd. De verkeerscommissie meldt ook dat het belangrijk is om te 
weten hoe de 50 km/u wordt afgedwongen. Schepen Van Bambost meldt dat er 
geen grote infrastructuurwerken gepland staan, maar er zijn misschien wel 
andere maatregelen mogelijk. De schepen stelt bvb obstakels voor (waar de 
fietsers dan nog kunnen passeren langs rechts). Er wordt geopperd dat dergelijke 
constructies ook heel gevaarlijk kunnen zijn.  
De Balkenbrug bevindt zich in een bocht, er is een slechte zichtbaarheid. De 
kinderen op de brug zijn niet goed zichtbaar (daarenboven heeft de wijkwerking 
bloembakken aan de brug opgehangen.De bomen vormen een lijn (zichtbaarheid 
niets naar links en rechts). Men stelt zich de vraag of deze brug daar wel nodig is. 
Langelede Oost is de verbindingsweg, maar men moet er natuurlijk ook geraken. 
Misschien kan men dit kruispunt extra accentueren (bvb. dit kruispunt schilderen 
in een bepaalde kleur, focus op overstekende kinderen). Er wordt opgemerkt dat 
dit thema vorig jaar ook reeds uitvoerig besproken werd. Er zijn verschillende 
goede voorbeelden uit Nederland.  Er werd toen, door de school, gekeken naar de 
aankoop van fluopopjes.  

Advies aan het schepencollege: er wordt gevraagd om de omgeving van de 
balkenbrug (Langelede Oost) technisch te laten onderzoeken/adviseren (lokale 
politie – Veneco). De feedback kan voorgelegd worden op de volgende 
verkeerscommissie. 

 
b. Peene  

Ook ter hoogte van Peene wordt de 70 km/u in vraag gesteld. De fietsoversteek 
ligt in deze zone. Een paar 10-tal meter verder (naar Kalve) wordt het 50 km/u. 
Er wordt voorgesteld om de bebouwde kom uit te breiden. Dit is de invalsweg 
naar Moerbeke. De invalsweg naar Gent (Warande) is ook 50 km/u. De 
leesbaarheid van de weg is belangrijk (Er wordt opgemerkt dat Moerbeke ook 
mee moet in het verhaal). Er is een dubbelrichtingsfietspad aan 1 kant, dat niet 
afgeschermd is. Het lijkt aangewezen om een haag of paaltjes te plaatsen als 
afscheiding tussen fietspad en rijbaan. De technische dienst meldt dat er geen 
haagje kan komen (niet goed voor de opbouw van de fundering fietspad en 
rijbaan). Ook Moerbeke moet mee zijn in het verhaal. De verkeerscommissie kan 
deels volgen in het uitbreiden van de bebouwde kom, echter is het niet duidelijk 
tot waar precies dit dan best wordt uitgebreid. Het lijkt aangewezen om dit 
verder te (laten) onderzoeken. 

Advies aan het schepencollege: voor beide locaties zijn er argumenten om het 
snelheidsregime te herbekijken. Het lijkt aangewezen om dit zeker mee te nemen 
in de besprekingen van het mobiliteitsplan. Hoeveel wegen zijn er nog van 70 
km/u. 

 

5. Stand van zaken 

a. Update wegeniswerken 

Fietspad Kloosterbos: 
De aanbesteding van dit dossier is lopende. Opening van de offertes is voorzien 
op 1 juli. Komt op de Deputatie in de zomer. Aanleg van dit fietspad is voorzien in 
het najaar 2019. 
Fietspaden dossier N449 
Dit dossier zit vast (onteigeningen, problemen studiebureau). Het college is de 
opties voor het verdere verloop aan het bekijken. 
Fase 3 Dorpskernherinrichting 



Dit dossier loopt vlot. Op heden worden er proefsleuven gemaakt in het kader 
van de aanleg van de nutsleidingen. Werken nutsleidingen zijn voorzien voorjaar 
2020. De omgevingsvergunning moet nog worden aangevraagd. Aanbesteding is 
voorzien begin 2020. De aanvang staat momenteel gepland eind 2020.   
 

b. Omgeving Langeledeschool 

Ter hoogte van de bocht Cornilstraat zal in eerste instantie een spiegel geplaatst 
worden. Dit wordt nadien geëvalueerd.  
In samenspraak met Octopusplan vzw werd er een project ingediend om de 
omgeving voor de Langeledeschool opnieuw in te richten (creëren van een 
poorteffect, met vertoefruimte aan de overkant, de dichtste parkeerplaatsen 
zouden dan verdwijnen). Eind juni wordt in de Provincie beslist of de gemeente 
de subsidie binnenhaalt. 
Actie: verkeerscommissie op de hoogte houden. 
  

c. Evaluatie vrachtwagenparkeerplaats Warande 

Het Stationsplein werd opnieuw ingericht. Dit had als gevolg dat het voor 
vrachtwagens niet meer mogelijk was om te parkeren op dit plein. De gemeente 
voorziet een (beperkt) alternatief ter hoogte van de Warande. Er werd 
voorgesteld om deze locatie na een half jaar te evalueren. De 
evaluatievergadering gaat door op donderdag 20 juni. Schepen Van Bambost 
merkt op dat de bezetting van de parkeerplaats beperkt is (meestal 1 trekker, 
zelden 2). Omdat er ook 2 zelfstandigen actief zijn in deze omgeving zal 
waarschijnlijk de vraag komen om iets te wijzigen aan de huidige inrichting (een 
aantal parkeerplaatsen voor personenvoertuigen voorzien). 
Actie: er is een evaluatievergadering voorzien op 20 juni. Eventuele aanpassingen 
worden teruggekoppeld met de verkeerscommissie. Noot na de vergadering: in 

overleg met de buurtbewoners werd voorgesteld om het verkeersbord van de 

vrachtwagenparkeerpaats op te schuiven, zodat er nog steeds een 2- of 3-tal 

auto’s kunnen parkeren. 

 
6. Varia 

Vraag Lia Michielsen: ruiterrouteplan. Mevrouw Michielsen uit haar bezorgdheid 
omtrent de ruiterroute doorheen het Provinciaal domein en onder het viaduct van de 
E34. De verkeerscommissie heeft in het verleden zijn bezorgdheden geuit over dit plan, 
en er werd toen gevraagd naar een nieuw plan (en tevens de terugkoppeling naar de 
verkeerscommissie). De ruiterroutes werden toen goedgekeurd door het college (zonder 
positief advies van de verkeerscommissie). Dit plan werd niet meer teruggekoppeld naar 
de verkeerscommissie. 

Advies aan het schepencollege: kunnen de gemaakte opmerkingen (route doorheen het 
Provinciaal domein en onder het viaduct van de E34) bekeken worden en kan dit 
teruggekoppeld worden met de verkeerscommissie? 

 

Vraag Lia Michielsen: Melkerijstraat. Op het einde van het fietspad in de 
Melkerijstraat staan regelmatig auto’s geparkeerd aan de rechterzijde van de weg 
waardoor fietsers moeten uitwijken naar links. 

Advies aan het schepencollege: vraag om dit te laten nakijken door de technische dienst. 
Indien mogelijk gele onderbroken markering aanbrengen (en opname in het 
belijningsplan). 

 
 

 
De volgende verkeerscommissie gaat door op 1 oktober 2019 om 19u30 in de Waaslandzaal 
(Cultuurhuis).  


